

ကညီပိတ်မုတ်ကရုအလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလၢာ်  
ဖဲကညီဒီကလုာ်မၤထုရၢမုာ်နံဆာက့အလီၢ်ပျဲထီၣ်ဝဲ(၇၃)ဝိတဝီ  
လါအီကုာ်၁၂သီ.၂၀၂၃နံၣ်



ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

တနံအံၤမုာ်ဝဲကညီမၤထုရၢမုာ်နံပျဲထီၣ် “၇၃” ဝိတဝီအမုာ်တနံန့ၣ်လီၤ.လၢမၤထုရၢမုာ်နံဆာက့အလီၢ်တနံအံၤပသ့ၣ်နီၣ်မၤ  
လၢကဝီဒီးဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ယုးယီၣ်ဆုပခိၣ်န့ၣ်သီၣ်ဒုဒီးထံဖိကီၢ်ဖိမုာ်ခွါခဲလၢာ်လၢအဟ့ၣ်လီၤသးလၢထံကီၢ်ကလုာ်ဂီၢ်မၤထု  
ရၢအသး.တကတီၢ်ယီၤကညီမၤထုရၢမုာ်နံအံၤမုာ်တၢ်လီၤမၤဒီးတၢ်သးအုးအမုာ်နံလၢကညီဖိခဲတကလုာ်အဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ်မံ  
ကကဲထီၣ်က့တၢ်ပနီၣ်ဒီးတၢ်ပာ်ကဖၢလၢသး အမုာ်နံတနံလၢကဟဲစိၣ်န့ၣ်က့ မၤထုရၢဟံၣ်ဖိယီၤဖိ အိၣ် လီၤတဲာ်သ့ၣ်တဖၣ်  
ယုၣ်ဒီးကညီဖိခဲလၢာ်လၢတၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်ဒီးတၢ်သးတကျဲတကျဲမုာ်ကညီပိတ်မုတ်ကရုအတၢ်ဆာဂုဆာဝါန့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

ပပုၤကလုာ်တၢ်စံၣ်စိၣ်စိၣ်အပူၤပထံၣ်ဘၣ်လၢပအိၣ်ဒီးပလံာ်ပလံာ်, ပတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, ပလုာ်လုာ်ထုသန့လၢအထုးအတီၤလၢ  
လၢပျဲပျဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သန့က့ စီဖျိပယီၤကလုာ်ဒိၣ်စိသးမိၤစိရီၤ အတၢ်ဆီၣ်တၢ်မၤန့ၣ် ဒီးတၢ်ကုာ်တရံးအာသီ  
သ့ၣ်တဖၣ်အယီၤ ထံသးဒီးကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကဘၣ်လဲထီၣ်လဲထီၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အမဲာ်ညါန့ၣ် လဲထီၣ်လဲထီၣ်တသ့ဒီး ဘၣ်  
အိၣ်လၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၤ, တၢ်ယုၤမ့ၣ်ပးဖျိး, တၢ်သံတၢ်ပျဲဒီးတၢ်ဂံၢ်သ့ၣ်ဂံၢ်စိၣ်အကျါလၢတၢ်ဆာကတီၢ် အစိတဖၣ်အစိအပူၤန့ၣ်  
လီၤ. ကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်အိၣ်မုာ်တၢ်ပာ်ဆာအတၢ်လဲၤကျဲအပူၤလၢအနံၣ်(၇၀)ဘျဲၣ်အံၤတမ့ၢ်လၢအအဲၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤဒီး  
တၢ်သဘၣ်သဘၣ်အယီၤဘၣ်. မုာ်ဒဲသီးကပာ်ဆာက့ကလုာ်ဒိၣ်စိလၢအအာအသီတဖၣ်အံၤ ဒီးဒုးထုၣ်ဖျိးထီၣ်ကွဲၣ်အပူၤကလုာ်  
လၢတၢ်ဆီၣ်တၢ်မၤန့ၣ်အကလုာ်ကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်ပာ်ဆာအတၢ်ဂဲၤလီၢ်အပူၤကညီခိၣ်န့ၣ်သီၣ်ဒုထံဖိကီၢ်ဖိအါဂၢၢ်ဘၣ်  
လုာ်ထီၣ်တ့ၢ်အသ့ၣ်အထံအသးသမုာ်မၤထုရၢလၢအဂုၤတဂၤအါမးဘၣ်ဆၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်.တၢ်သးအုးဒီးတၢ်မၤန့ၣ်တတုၤအိၣ်  
ဒဲးကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်သးတီၤဒီးကညီမၤထုရၢလုာ်ဒိၣ်ပျဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်အလီၢ်အိၣ်လၢကညီဖိခဲလၢာ်ကဟံးထီၣ်  
ဖိၣ်ထီၣ်ကညီတၢ်ပာ်ဆာအမုာ်အဒါဒီးမၤသကိးမၤထုရၢအတၢ်ဖဲတၢ်မၤလၢမၤဝဲတဝံၤဒဲးသ့ၣ်တဖၣ်တဂၤလၢအလီၢ်သန့ၣ်ဒုၣ်ဝဲ  
တုၤကညီတၢ်ပာ်ဆာမၤန့ၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

လၢကညီမၤထုရၢမုာ်တနံအံၤ မံပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်မၤထုရၢလၢလဲၤပျဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်စံးတၢ်ကတီၢ်, တၢ်ဂုၤတၢ်ဝါ, တၢ်  
တုၢ်ခိၣ်ပာ်သးလၢအဂုၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးမၤသီထီၣ်ကဒါက့ပတၢ်အၢၣ်လီၤဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢပကဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ် ကညီတၢ်  
ပာ်ဆာအမုာ်အဒါတုၤတၢ်မၤန့ၣ်တုၤအိၣ်ပျဲတဖၣ်ဒီးပတယိးကဒါဘီလုၤတက့ၤနီၣ်တဘျီဘၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.မုာ်လၢမၤထုရၢသ့ၣ်တဖၣ်  
ပာ်တုၢ်န့ၣ်ပျဲအံၤမုာ်စံၣ်စိၣ်စိၣ်မုာ်ဖးဒိၣ် လၢကညီဖိကိးဂၤကဘၣ်မၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ်က့အီၤန့ၣ်လီၤ. ပမုာ်တလဲတၢ်ဒဲးကညီတၢ်

ပၢ်ဆၢအကျဲသန့ ဒီးမၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ်မ့ၤဒါလၢ မၤထူရၤသ့ၣ်တဖၣ်ပၢ်လီၤတဲာ်တ့ၢ်ဝဲန့ၣ် ပကကဲထီၣ်ပျဲယိးကဒါဘီ လၢအတၢ်  
ဆၢၣ်လီၤဟးဂီၤဒီးအထံအကီၢ်အပျဲကလုာ်ဒီးမၤထူရၤလၢလဲၤပျဲတ့ၢ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုၤ၊

လၢခံကတၢ်၊လၢတၢ်ပၢ်လုာ်ပၢ်ပျဲက့ၤမၤထူရၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် မ်ပကဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ် သကိးကညီတၢ်ပၢ်ဆၢအမုၤအဒါ ဒီးမၤ  
သကိးတၢ်ယုယုဖိးဖိး လၢတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီၤအပျဲန့ၣ်တက့ၢ်၊ တၢ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ် ကညီတၢ်ပၢ်ဆၢအမုၤအဒါ ဒီး မၤတၢ်လၢတၢ်  
သးတဖျၢၣ်ယီၤယုယုဖိးဖိး လၢထံကီၢ်ဒီးပျဲကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ် မၤထူရၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဆၢမုၢ်လၢန့ၣ်  
လီၤ.ပတၢ်ယုတၢ်ဖိးမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်ပတၢ်မုၢ်လၢက့ၢ်စိကမ့ၢ်ဝဲတၢ်ကလီၤကလီၤန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤမဲပဝဲကိးဂၤပကအိၣ်  
ဒီးတၢ်ဆၢတၢ်က့ၢ်,တၢ်တီတၢ်လီၤဒီးဖိၣ်လိာ်ပစုလၢတၢ်သးတဖျၢၣ်ယီၤတုၤပတၢ်မၤန့ၣ်,တၢ်သဘျၢတုၤအိၣ်ပျဲတစုန့ၣ်မ့ၢ်ပတၢ်ဆၢ  
ဂ့ၤဆၢဝါဒီးပတၢ်ဆၢမုၢ်လၢအိၣ်အဆါလၢမုၢ်တနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ယုယုဆုပတၢ်မၤန့ၣ်ဖိတၢ်,

ကညီဖိၣ်မုၢ်ကရၢပၤဆၢတၢ်ကမံးတံာ်  
လီၢ်ခၢၣ်သး